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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Szili Katalin úrasszonynak
az Országgyűlés elnökének
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§.-a és a Magyar Köztársaság Alkotmányának 27 .§-a szerinti

jogomnál fogva kérdést kívánok intézni

Dr. Csehák Judit
egészségügyi, szociális és családügyi Miniszter Asszonyhoz

„Hogyan lehetne mentesíteni a perindítás kényszerétől és a pereskedés fáradalmaitól

azokat a betegeket, akik a hepatitis „C" típusú megbetegedést a kórházi kezelésük

alkalmával kapták meg?"

címmel .

A kérdésre írásban kérem a választ.

Tisztelt Miniszter Asszony!

A címben feltett kérdés már tavaly felmerült, és akkor Miniszter asszony azt a

véleményét tolmácsolta, hogy leginkább a költségvetési törvényben lehetne megoldani ezt a

gondot. Remélem, még időben tudom Miniszter Asszonynak jelezni ezt a mindmáig

megoldatlan problémát .
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ÍRásbeli kérdés



Röviden az évek óta méltatlanul megoldatlan gond oka. 1992 előtt nem tudták kiszűrni

a véradók közül a „hepatitis C" vírussal fertőzött véradókat, emiatt a vér felhasználása során

sokan megkapták ezt a súlyos betegséget . Részben balesetet szenvedett, vagy műtéten átesett

vérátömlesztésben részesültek kapták meg ílymódon a krónikus fertőző májgyulladást,

részben azok a vérzékenységben szenvedők, akiknek rendszeresen kell vért kapniuk . Ez

utóbbi hemofíliások kilenctizede fertőződött meg hepatitis C vírussal 1992-ig .

A vírussal fertőzöttek közül többen kártérítési pert indítottak részben csökkent

munkaképességük miatt kiesett jövedelmeik pótlása, részben a megemelkedett orvosi

kiadásaik költségeinek fedezése érdekében . A pernyertesek zömének mintegy két és félmillió

forint egyösszegű kártérítést, és havi 14-18 ezer forint összegű járadékot ítéltek meg a

bíróságok. A pernyerteseknek bizonyítaniuk kellett, hogy a fertőző májgyulladást nagy

valószínűséggel vérátömlesztés útján kapták meg .

Az eddig nem pereskedők abban reménykednek, hogy sorsukon államigazgatási

döntés révén is segíteni lehetne, hiszen szerencsére nincsenek annyian, hogy helyzetük

javítása veszélyeztetné az állami költségvetés egyensúlyát . Eddig mintegy háromezer

megfertőződött személyről tudunk . Mégis, jelenleg úgy tűnik, hogy pereskedniük kell, ha meg

akarják kapni a bíróságok által a sorstársaiknak eddig megítélt egyösszegű kártérítést és a

járadékot. Miért kényszerítenek ilyen sok beteg embert perek indítására, hiszen nagy

valószínűséggel a javukra dönt majd a bíróság? A perköltségek miatt a költségvetés

valószínűleg rosszabbul jár, mintha peren kívül oldotta volna meg ezt a kérdést . Segíteni

kellene akár a Kormány, akár az Országgyűlés szintjén - lehetőség szerint az állami

költségvetés előirányzatai között normatív módon - az 1992 előtt fertőzött vért kapott
betegeken .

Mit tesz a tárca a „hepatitis C" vírussal megfertőzöttek érdekében? Biztosítja-e

számukra a 2004. évi költségvetésben a bíróságok által szokásosan megítélt kártérítésnek

megfelelő összegeket?
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Lezsák Sándor
országgyűlési képviselő
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